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Raport de activitate 
 
 Subsemnatul Prof. Nicolae-Marius Roman, membru fondator și președinte al asociației 
Societatea Națională de Inginerie Medicală și Tehnologie Biologică, membră cu drepturi 
depline a federației internaționale IFMBE prezint activitatea mea aferentă perioadei  2016-
2024.  
 Pentru o bună desfășurare a activității, din start am conceput managementul asociației 
ținând cont de câțiva factori majori și anume: 
 

a) juridic, b) economic-financiar, c) științific d) organizatoric 
 

a) Juridic 
Am întocmit și actualizat împreună cu colegii mei din conducere actele oficiale ale 

asociației, respectiv noul statut, actul de comodat pentru sediu, actele privind noua conducere 
a asociației, acte notariale, am întocmit și semnat actul de unic beneficiar real al asociației 
conform legii nr 129/2019, care împreună cu celelalte acte juridice au fost trimise la Ministerul 
Justiției în luna octombrie a anului 2020.  
Asociația a fost înscrisă în Registrul Asociațiilor și Fundațiilor din România. Este de menționat 
faptul că am semnat obligația de a depune la Oficiul Registrului Comerțului, în termen de max. 
15 zile, orice modificare juridică intervenită în asociație.  
 

b) Economic-financiar 
Sub aspect financiar am reușit să creștem an de an bugetul asociației prin acțiuni de 

sponsorizare, încasare a 3,5% din venitul impozabil membrilor salariați ai asociației, precum 
și o mai bună colectare a cotizației de membru. Trebuie totuși menționat faptul că a fost un 
singur an (2024) cu deficit datorat în principal cheltuielilor sporite privind organizarea 
conferinței internaționale MediTech 2024. Amintim aici încasările obținute de la unii sponsori 
fideli precum S.C Farmec S.A. Cluj Napoca, S.C. INAS S.A. Craiova și cărora le mulțumim. 

 
c) Științific 

În plan științific am reușit să organizăm cu succes edițiile 5,6,7,8 și 9 ale conferinței 
MediTech sub egida IFMBE, sporind cu această ocazie vizibilitatea internațională a asociației. 
Un element important este acela al datei de susținere a lucrărilor conferinței,  asigurând o 
periodicitate din doi în doi ani, în ani pari, în luna octombrie, ceea ce oferă o bună 
predictibilitate pentru participanți.  

Mediatizarea conferinței s-a facut prin site-ul propriu, TVR Cluj și Radio Cluj. 
De remarcat este faptul că prin intermediul IFMBE reușim ca articolele prezentate la 

conferință să le publicăm în editura Springer cea ce le conferă caracterul de ISI Proceedings. 
Până acum avem cinci volume publicate în care eu am calitatea de editor coautor. 
Această manifestare științifică numită MediTech este de regulă organizată împreună cu 

mediul academic, respectiv universitățile UTCN și UMF precum și Spitalul Militar Cluj 
Napoca. Acest mod de organizare a fost apreciat de președintele IFMBE Prof. Ratko 
Magjarevic, model sugerat celorlalte conferințe patronate de IFMBE. 

În acest context, în anul 2023 mi s-a acordat prin vot IFMBE titlul de Honorary Life 
Member. 

Ca și realizări științifice mai amintim faptul ca asociația noastră s-a implicat în 
susținerea  Seminarului Internațional de Medicină și Teologie, în calitate de coorganizator și 



prin prezentări de articole de specialitate, context în care doresc să adresez cuvinte de 
mulțumire D-lui Prof.dr.med. Mircea Gelu Buta.  

 
d) Organizatoric 

Am făcut demersuri în vederea înființării filialelor aferente asociației, în centrele 
universitare. Amintesc că filialele Timișoara, București, Suceava sunt pregătite, cele din 
Brașov, Craiova și Iași sunt în curs de pregătire; dorim prin aceasta să mărim vizibilitatea și 
valoarea națională a asociației.  

De menționat este faptul că asociația SNIMTB este singura de profil din Romania 
membră a IFMBE. 

 
Acțiuni propuse cu privire la managementul în viitor al societății  
 
Doresc, în calitate de viitor președinte SNIMTB, ca împreună cu membrii din 

conducerea asociației, vicepreședinte, trezorier, secretar, cenzor, membrii Consiliului director, 
membrii Comitetului de supraveghere și a membrilor activi să finalizăm acțiunea de înființare 
a filialelor naționale, mărirea numărului de membrii, o mai bună informare la nivel științific, o 
mai mare implicare internațională astfel încât să facem din conferința MediTech o conferință 
regională așa cum ni s-a sugerat la nivelul conducerii IFMBE. 

Un alt element important ar fi consolidarea legăturii dintre asociație și mediul de afaceri 
preocupat de producerea și comercializarea dispozitivelor medicale, a software-ului de 
specialitate, să oferim asistență pentru implementarea regulamentelor și a standardelor ce 
vizează actul medical. 

Vom întări partenerialul cu unitățile medicale, spitale sau clinici. 
Avem în vedere reluarea sprijinului pentru încurajarea tinerilor pasionați de acest 

domeniu și a cercurilor științifice studențești prin acordarea de diplome și premii. 
Doresc de asemenea ca asociația prin factorii decidenți să aprecieze mai bine activitățile 

unor membrii, prin acordarea de diplome de merit respectiv a titlului de Membru de onoare 
SNIMTB. 

 
Închei prin a le mulțumi mult colegilor care m-au sprijinit în activitatea de management 

din perioada 2020-2024, ani extrem de dificili, să le doresc tuturor membrilor asociației 
SNIMTB multă sănătate, bucurii, liniște și împlinire a tot ce își doresc. 

 
Mult succes candidaților !  
 
 
Cluj Napoca                                                                           22.aprilie.2025 


